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Skydebaneforeningen Danmarks 

Skydebaneudvalg (SBU) 

 

Møde 3/2021 
 

Referat 

 

Dag og tid: Lørdag d. 18. september kl. 8.30-11.00 

 

Sted: Mødet blev holdt på Radisson Blue Hotel Limfjord i Aalborg i forbindelse med 

fællesekskursion med Skydebaneudvalget (SBU) og Skydebaneforeningen Danmarks 

(SKBF.DK) Administration. 

 

Deltagere: Frank Lyngsø (FRL), Bjarne Veile (BV), Børge Paulsen (BP), Kim Scharbau (KS), Søren 

Tolstrup (ST)  

Administrationen: Mikkel Møller Mortensen (MMM) 

 

Dagsorden 1) Godkendelse af dagsordenen 

2) Godkendelse af referat fra møde 2/2021 

3) Meddelelser 

4) Skydebanesager - Ansøgninger til SBU 

5) Eventuelt 

 

 

1.  Godkendelse af dagsordenen 

Dagsordenen blev godkendt 

 

2.  Godkendelse af referat fra møde 2/2021 

Referatet blev underskrevet 

 

3.  

 

 

 

 

 

 

 

Meddelelser  

Velkommen til Kim Scharbau som blev udpeget som nyt medlem af Skydebaneudvalget på 

SKBF.DK bestyrelsesmøde 3/2021 i juni. 

Introduktionsrunde til SBU’s medlemmer 

 

MMM orienterede om: 

• Lisbeth Arboe Jakobsen tilknyttet SKBF.DK som konsulent i Rådgivning 

• Rådgivningssager 

Helsingør/Stevns  

Hadsund – Ny bane 

Hurup - Støj 

Nørre Snede SKF Sydvest  

Honum/Skallebølle støj 

Skytteforeningen Vest Oksbøl - Støj 

• Stålmålsskydning 
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• ECHA høring om bly i Ammunition 

Notat om Bly optag i fødekæder – Niels Kanstrup 

Afholdt Dialog møde med foreninger 

Afholdt Dialog møde med relevante organisationer og myndigheder på skydebaneområdet 

Teknologi Screening om kuglefangsløsninger fra Teknologisk institut 

Høringssvar afgives senest d. 24. september 2021 

FRL orienterede om: 

• Terrænbane 

• 15 meter facilitet 

• Budget 2022 

BV: Beretter om besøg med MMM i DGI-byen ang. renovering  

4.  Skydebanesager - ansøgninger til SBU 

 

Sager behandlet siden sidste møde: 

 

Brønderslev Skytteforening 

Genberegning af tilskud grundet fremsendelse af revideret budget. 

 

Skydebaneforeningen Danmark 

Ansøgning om tilskud på kr. 37.500 til at få udført ekstern rapport med formål at kortlægge mulige 

kuglefangsløsninger til skydebaner i relation til det blyforbud for bl.a. skydning som er fremsat af 

Det Europæisk Kemi Agentur (ECHA). Det er nødvendigt at få lavet en neutral ekspert udtalelse / 

redegørelse, som kan ligge til grund for SKBF.DK’s videre arbejde på området. 

Skydebaneudvalget bevilligede tilskud på kr. 37.500 

 

 

 

 

Status for tilskuds og lånemidler – Bilag 4.0 

KAP – tal for de ansøgende foreninger - bilag 4.01 

 

4.1 Skydebaneforeningen Vestjylland J.nr.: 716000-6846 

Ansøgning om tilskud og lån til ”udskiftning af 2 dørpartier i hovedbygningen” 

Samlet udgift: kr. 39.875 

Eget indskud: kr. 30.375 

Foreningen har søgt/vil søge fondene – Holstebro Kommune, SKBF.DK 

Der er givet tilsagn om samlet tilskud: kr. 3.200 fra SKBF.DK - SBU møde 4/2020 til dør der var 

budgetteret til 10.000 kr. 

 

Foreningen har ikke modtaget RÅDGIVNING ved SKBF.DK  

Foreningen søger SKBF.DK om tilskud kr. 9.500 

Foreningens bemærkninger: ”Bemærk at vi i forbindelse med ansøgning af tilskud til renoveringen 

af bygningen også ansøgte om tilskud til udskiftning af det ene dørparti. Det viste sig dels at 

udskiftningen af det ene dørparti blev dobbelt så dyrt, da det oprindelig tiltænkte dørparti ikke 

havde den nødvendige kvalitet og herudover ønsker vi også at udskifte det andet dørparti, da det 

også er i meget ringe stand. Da vi forholdsmæssigt har fået et tilskud på 3.200 kr. af den 

oprindelige omkostning på 10.000 til dørparti, søger vi naturligvis kun om tilskud til den forøgede 

omkostning og til det ekstra dørparti” 

 

SBU bidrager med historik i den aktuelle sag. Tilbud om tilskud og lån drøftes og fastlægges. 
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Bilag 4.1 Ansøgningsskema med bilag og underbyggende mails fra foreningen.  

 

Referat: 

Sagen afvises – Der gives ikke tillægsbevillinger og prisstigninger af denne størrelse må høre 

under uforudsete omkostninger på det tidligere ansøgte renoveringsprojekt for kantinebygningen. 

 

4.2 Thisted Skyttekreds J.nr: 701000-6854 

Ansøgning om tilskud til ”Udskiftning af 13 stk. Elektroniske markeringsanlæg på 15 m bane” 

 

Samlet udgift: kr. 491.069,60 

Eget indskud: kr. 69.885,60 

Foreningen har søgt/vil søge fondene – LAG THY-MORS (75.000 kr.), A.P. Møller Mærsk Fonden 

Der er givet tilsagn om samlet tilskud: kr. 45.000 

 

Foreningen har modtaget RÅDGIVNING ved SKBF.DK om fordeling af tilskud og lån til elektronisk 

markering 

Foreningen søger SKBF.DK om tilskud kr. 97.500 

Foreningen søger SKBF.DK om lån kr. 203.684 

 

Foreningens bemærkninger: Der er periodiske udfald på det eksisterende Kongsberg anlæg, som 

er over 20 år. Bestyrelsen vil ikke investere i opgradering af nuværende da det ikke med sikkerhed 

vil gøre anlægget mere driftssikkert. 

 

SBU bidrager med historik i den aktuelle sag. Tilbud om tilskud og lån drøftes og fastlægges. 

 

Bilag 4.2: Ansøgningsskema med bilag og underbyggende mails fra foreningen.  

 

Referat: 

Der bevilliges tilskud kr. 100.000 til 13 stk. markeringsanlæg og materialer til opsætning, 

samt lån på kr. 200.000 til markeringsanlæg 

 

4.3 Åby Skydebaneforening J.nr: 709000-6852 

Ansøgning om tilskud til Opsætning af Cyklonkuglefang på 15 meter bane 

Samlet udgift: kr. 55.000 

Eget indskud: kr. Arbejdskraft til opsætning og nedtagning – samt restfinanciering 

Foreningen har søgt Aarhus Kommune (27.500 kr.) 

Der er givet tilsagn om samlet tilskud: 0 

 

Foreningen har modtaget RÅDGIVNING ved SKBF.DK i form støjmålingsudstyr til at dokumentere 

anslagsstøj fra kuglefang 

Foreningen søger SKBF.DK om tilskud kr. 27.500 

Foreningens bemærkninger: det tager ca. 150 timer om året at solde materiale fra 

granulatkuglefang – Det er støvet og beskidt arbejde som de frivillige ikke vi påtage sig. 

 

SBU bidrager med historik i den aktuelle sag. Tilbud om tilskud og lån drøftes og fastlægges. 

 

Bilag 4.3 Ansøgningsskema med bilag og underbyggende mails fra foreningen.  
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Referat: 

Der bevilliges et samlet tilskud på kr. 18.300 til Kuglefang og materialer. Der tages forbehold for at 

foreningen overvejer opsætning af moderne granulat kuglefang som er bedre for indeklima – 

beskrivelse af problemer med rensning af granulatkuglefang tyder på at der er anvendt en tidlig 

version med forkert granulat. 

 

4.4 Assing Sogns Jagt og Skytteforening J.nr: 705000-6853 

Ansøgning om tilskud til Alarmanlæg på 15 meter bane i Kibæk Krydsfelt 

Samlet udgift: kr. 28.912 

Eget indskud: kr. - 

Foreningen har søgt – Danmarks Jægerforbund 

Der er givet tilsagn om samlet tilskud: kr. 11.250 

 

Foreningen har ikke modtaget RÅDGIVNING ved SKBF.DK  

Foreningen søger SKBF.DK om tilskud kr. 17.662 

 

SBU bidrager med historik i den aktuelle sag. Tilbud om tilskud og lån drøftes og fastlægges. 

 

Bilag 4.4 Ansøgningsskema med bilag og underbyggende mails fra foreningen.  

 

Referat: 

Tilskud kr. 9.600 

beregnet således: Alarmanlæg: kr. 28.912 x 1/3 = 9.600 kr. 

 

4.5 Taastrup Skytteforening J.nr: 717000-6856 

Ansøgning om tilskud til dræning af skydebane på Snubbekorsvej 24 A, Taastrup 

Samlet udgift: kr. 42.600 

Eget indskud: kr. 28.400 

Foreningen har ikke søgt fonde eller kommune  

Der er givet tilsagn om samlet tilskud: kr. 0 

 

Foreningen har ikke modtaget RÅDGIVNING ved SKBF.DK  

Foreningen søger SKBF.DK om tilskud kr. 14.200 

 

SBU bidrager med historik i den aktuelle sag. Tilbud om tilskud og lån drøftes og fastlægges. 

 

Bilag 4.5 Ansøgningsskema med bilag og underbyggende mails fra foreningen.  

 

Referat: 

SBU anerkender anlæggets trang til renovering men der gives afslag med opfordring til at 

genansøge efter følgende er sket: 

1. Ansøgning til kommune – svar fra kommunen fremsendes ved genansøgning 

2. Besøg fra FRL/BV 
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4.6 Ølstykke Skytteforening J.nr: 718000-6857 

Der er indenfor ansøgningsfristen fremsendt ufuldstændig ansøgning til SKBF.DK om 

hensigtserklæring om støtte til indretning af 15 meter Skydebane. Skytteforeningen skal opsætte 

Ventilationsanlæg, Kuglefang, ekstra markeringsanlæg, boksdør og hævesænkeborde i nyt råt 

kommunalejet Skyttehus som Egedal Kommune planlægger at opføre, men endnu ikke har sendt i 

udbud. 

 

Ølstykke Skytteforenings baner ligger i dag under Toftehøjskolen i Ølstykke. Skolen er solgt og 

nedrives. Foreningen skal derfor flytte sine aktiviteter. Egedal Kommune har afsat 4 mio. kr. til at 

opføre et råt skydehus i Ølstykke idrætspark. Projektet forventes sat i udbud ca. 1. oktober 2021.  

Udbuddet gælder et råhus med 10 stk. standpladser og tilhørende lokaler på minimum 40 m2. 

Indlagt i udbuddet er mulighed for at udvide til 12 eller 14 standpladser. 

Skytteforeningen skal selv aptere skydebanen, hvilket vurderes at koste ca. 600.000 kr. Der 

medtages 10 stk. markeringsanlæg fra nuværende skydebane. 

 

Der ligger i en radius af ca. 10 km yderligere 4 skytteforeninger med faciliteter af svingende 

kvalitet, heriblandt er Ganløse skytteforening som indenfor de seneste år har fået støtte til 

renovering af 15 meter bane. Ølstykke Skytteforenings formand har rettet henvendelse om 

samarbejde om skydebanefaciliteter og evt. sammenlægning til de omkringliggende foreninger. 

Der var indledningsvis interesse for at samarbejde, men det har ikke været muligt at nå til 

enighed. 

 

Rådgivningsteamet har været tilknyttet projektet men vurderer at det bliver meget svært at leve op 

til SKBF.DK’s anbefalinger for indretning af skydebaner grundet byggeriets størrelse og den 

økonomiske ramme. Her henvises til at der skal være plads til våbenopbevaring, 

våbensluse/udlevering, omklædningsrum og toiletfacilitet samtidig med at der er plads til ophold 

og tilskuere på skydebanen. 

 

SBU bidrager med historik i den aktuelle sag. Tilbud om tilskud og lån drøftes og fastlægges. 

 

Bilag 4.6 (Er ikke sendt ud i printet version) Ansøgningsskema med bilag og underbyggende 

mails fra foreningen. 

 

Referat: 

SBU afventer beslutning på møde d. 21. september. Sagen efterbehandles pr. mail. FRL orientere 

bestyrelsen. Jf. bestyrelsens retningslinjer.  

 

5. SBU-Ekskursion 2022 

 

           Emne og evt. område for ekskursion drøftes 

Referat: Der var interesse for at tage til IWA Outdoor Classics i Nürnberg tor. 3. mar. 2022 – søn. 6. mar. 

2022.  

KS rejste forslag om Shot show i Las Vegas som alternativ. Omkostningerne er ifølge KS sammenlignelige 

Priser kan for begge alternativer kan undersøges ved interesse. 

 

 

6. Eventuelt 

            Næste møde afholdes d. 4. november 2021 kl. 17.00 i Vingsted 


